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1. zasadnutie mestského zastupiteľstva 

konané dňa 16.2.2018  

 
 

 

MVDr. Hrdlík: 

Pán prednosta, pán primátor, čo je s tou nešťastnou baktériou treponema pallidum 

v Trebišove, ktorá spôsobuje ten známy syfilis po celom Slovensku. Sme ako taká rarita, 

nikde nemôže vycestovať, každý ruky si umýva, keď prídeme niekde, aj my občania 

Trebišova, ktorí ešte nemáme túto chorobu, hej. Robí sa niečo, robia sa nejaké opatrenia, robí 

sa nejaká osveta, hygiena nejaká. Vieme využiť to nešťastie, využiť v náš prospech? Troška 

burcujme tú Európsku úniu, tú vládu našu, žeby prišla tuná, nielen konštatovala niečo 

v televízii nejaké suché útržky a zákopová vojna. Pán prednosta, robíme v tom niečo? 

 

PhDr. Čižmár: 

Čo sa týka epidémie syfilisu, alebo výskytu tohto problému, hovoríme o 3. etape, to si zrejme 

zachytil pán poslanec, ktorá na prelome rokov kulminovala. Podľa vyjadrení Regionálneho 

úradu verejného zdravotníctva by tá tendencia mala mať opäť klesajúcu podobu. Máme tu aj 

zástupcu Sveta zdravia s poliklinikou, je tu prítomný aj pán MUDr. Tomko, čiže bude tiež 

vedieť a aktuálne podať informáciu, ktorá sa týka konkrétne detského oddelenia. Ale 

v skratke, tento problém mal širší rozmer, začal sa riešiť ako odborný problém v gescii 

Regionálneho úradu verejného zdravotníctva a Policajného zboru. Aj kvôli tomu boli zvolané 

krízové štáby, resp. prvý z nich, ktorý mal doriešiť možnosť ústavnej liečby tých, ktorí sú 

šíriteľmi tejto  nákazy. Čo sa týka šíriteľov nákazy tak, ako to vyplýva aj z policajných 

šetrení, aj z vyjadrenia, alebo zo stanoviska Nemocnice s poliklinikou plus Regionálneho 

úradu verejného zdravotníctva, medzi šíriteľmi sú nositelia z väčšej časti južnej časti mesta, to 

znamená z rómskej osady. Tí šíritelia sú buď deťmi, ktoré neviem, či to môžem takto nazvať, 

zdedili tento prenos od matky po narodení a potom tí, ktorí ho šírili medzi ďalších, ale to sú tí, 

ktorí sú vo vekovej kategórii 14 a vyššie. Výskyt tohto ochorenia sa  zvyšoval priamo úmerne 

v posledných mesiacoch, je monitorovaný políciou a nemocnicou. Na stretnutí krízového 

štábu bol zástupca riaditeľa. Riaditeľ tejto inštitúcie na potom následnom stretnutí na 

Regionálnom úrade verejného zdravotníctva bol prítomný aj MUDr. Bobík, ktorí sa dohodli 

na postupe spolu s Policajným zborom a Regionálnym úradom verejného zdravotníctva, ako 

bude prebiehať forma postupných krokov na zabránenie šírenia tejto epidémie. Malo by to 

prebiehať na úrovni ošetrujúceho lekára, následne správy, ktorá bude zasielaná, alebo 

informácie, ktorá bude zasielaná Policajnému zboru a v spolupráci s Policajným zborom bude 

Regionálny úrad verejného zdravotníctva kontrolovať liečbu týchto ľudí, pretože pri migrácii 

tohto obyvateľstva a to ty dobre vieš, bolo veľkým problémom vlastne od začiatku šírenia 

epidémie, čiže od roku 1992 a zvlášť od roku 2002, kedy začala 2. etapa, odkontrolovať 

liečbu, ktorá mala nasledovať po zistení ochorenia. To znamená, absolvovaní všetkých 

úkonov. Čiže len na dovysvetlenie, z Regionálneho úradu verejného zdravotníctva najväčším 

problémom bolo hlavne to, že nie tí, ktorí boli šíriteľmi tejto choroby nedodržali  liečbu 

a výber všetkých injekcií.  

 

MVDr. Hrdlík: 

Ale to dobré, ja to viem, toto sú medicínske hľadiska. Poďme robiť, čo do budúcna ten syfilis, 

tu bol, je a bude, aj do budúcna. Ale my nemôžeme to tak nechať, pán prednosta, pán 

primátor. Treba búchať, búchať na dvere Aurelovi Ravaszovi, či ktorý tam je splnomocnený, 



na európskej únii, žeby tu prišla, urobili nejaké hygienické opatrenia, skúsme z toho marazmu 

vyťažiť, toto sú pekné reči, ale hovorím, robme dačo. My potrebujeme tie deti vytiahnuť 

z toho, z tej biedy, z tej špiny, z nehygienických návykov, a toto robme dačo. Nie že oni teraz 

povedia, áno, dobre, v poriadku, robme opatrenia, šicki, každý toto pod koberec zamietne 

a nič z toho nebude. Využime toto, urobme tam hygienické opatrenia, však tí ľudia vidíme 

v čom bývajú. Tie deti z čoho majú mať návyky, keď vidí tam otec, matka, dedo, toto isté 

robia. Tie zlé návyky majú oni, musíme ich nejak vytiahnuť z toho. Treba tu zavolať toho 

Aurela Ravasza, on dačo povie, dačo je, áno peniaze sú, nie sú, syfilis je, bude, hotovo, už 

nič. Bubnujme na dvere, volajme tých redaktorov československej televízie, nie vtedy ich 

voláme, keď býci utiekli z bitúnku. Teraz ich treba volať každý deň a poďme dačo robiť 

a bubnujme na dvere tej európskej vlády a našej vlády. Zavolať tu pána veľkého poslanca, zas 

tu není dneska, čo sa bojí prísť do Trebišova, že ochoreje, či čo. Kde je pán poslanec? Toto 

využime a nie že z nás sa smeje celé Slovensko zo syfilisu, kde prídeme na dajaké školenie 

každý pomaly dvere zatvára pred nami. Ja hovorím urobme to, nie také teoretické, praktické 

treba dačo urobiť pre tých cigánov. Doraz budem ešte dajaký rasový. 

 

PhDr. Čižmár: 

Pán poslanec, zástupcovia splnomocnenca boli na stretnutí. Bolo to práve vyžiadané, myslím 

na Regionálnom úrade verejného zdravotníctva, to len na doplnenie. Druhá vec, čo sa týka 

tvojich názorov, áno, máš ty názory, ale tie sú v konečnom dôsledku v rozpore s tým, čo 

hovorí aj zákon. Lebo ty narážaš na to, aby tie deti boli nejak izolované. Bohužiaľ, to nie je 

možné. 

 

MVDr. Hrdlík: 

Ale tie deti musíme naučiť nejakým návykom. Kto ich naučí? 

 

PhDr. Čižmár: 

Len si zober, že tá problematika je obsiahlejšia, keď poznáš problém školstva, vieš dobre, že 

tendencia je taká, že sa rušili školy, kde sú segregované tieto zložky obyvateľov a  

  

MVDr. Hrdlík: 

Pán primátor, ale zavolajme tu európskych, keď my si s tým nevieme poradiť, zavolajme do 

európskeho parlamentu, tam sú najmúdrejší ľudia, však tam sú najmúdrejší ľudia. Zavolajme 

ich tu, nech oni nám poradia, čo máme riešiť, lebo od stola sa najlepšie rieši ceruzkou.  

 

PhDr. Čižmár: 

Len na doplnenie ti poviem to, druhý vážny problém je, ktorý aj ty si naznačil o nejakej 

izolácii. Koľko je detí, ktoré boli takto izolované v detských domovoch, kde boli naučené 

inému spôsobu života a boli vrátené do toho prostredia, v ktorom sa narodili a tiež je to 

dôsledok zákona, ktorý platí, že sú uprednostnené tieto záujmy, že rodič môže požiadať  

o návrat do prostredia aj keď sa toho dieťaťa vzdal. Konkrétne zákonné úpravy ti teraz 

nevymenujem, ale stáva sa to. Čiže to, čo ty hovoríš, áno, je to problematika, ktorá je obsiahla 

a možno nezaberá charakter mestských možností, samosprávnych možností. Ale to, čo si sa 

pýtal, aby sme doodpovedali, áno, z našej strany vykonávame všetko, čo je v možnostiach 

a kompetenciách samosprávy, či už z pohľadu oddelenia školstva a osvety, ktorá sa deje na 

škole, či už z pohľadu oddelenia sociálnych vecí a terénnych sociálnych pracovníkov. Nech sa 

páči, môžeš si odkontrolovať dennodenne činnosť tých šesť až osem ľudí, ktorí sa pohybujú 

v teréne a plus mestská polícia, policajné zložky, ktoré takisto vykonávajú túto činnosť práve 

z dôvodu toho, aby bola lepšia kontrolovateľnosť všetkých, ktorí sú šíriteľmi tejto nákazy.  

 



MVDr. Hrdlík: 

Ja ti poviem pán primátor, vieš, čo treba zobrať, päť autobusov do Bruselu vyslať tuná 

z osady, päť do Bratislavy a uvidíš aké opatrenia by boli, hneď by boli opatrenia, lebo toto je 

len teoretické. My sa bavíme, všetko, tam nejaká úradníčka, ktorá sa aj bojí tu prísť a ani 

nepríde, lebo od stola v Bratislave dačo píše ...  (nezrozumiteľná interpretácia). Ale to treba 

ich tu zavolať, bubnovať na dvere tým inštitúciám, to je dobré, každý kompetentný, každý 

využije literu zákona, áno podľa zákona, ale ten zákon je nedokonalý, lebo opäť ku tomu 

prídeme, že decko nemôže byť odobraté tomu rodičovi, ktoré nemá nijaké návyky, 

hygienické, ani sociálne, nijaké nemá. Ja som veterinár síce, ale tu sú lekári a vidím tu 

problematiku, ono sa nemá od koho naučiť tie dobré návyky, hygienické a normálne 

spoločenské. Ty si učiteľ, pán primátor, ale zas tu máme zákon, ktorý nedovolí tomu rodičovi.  

Tak potom nech prídu nám poradiť z Bruselu. Päť autobusov tam odniesť do Bruselu, vysadiť 

ich, dať im po 100 €, hotovo, a hneď by spravili opatrenia, hneď by zasadali mimoriadne 

o dva dni, ani by nemuselo trojdňové byť mimoriadne  v Bruselu. Ideme ďalej, lebo to je 

ťažká otázka, len hovorím, treba tu Aurela Ravasza, splnomocnenca, zatiahnuť za uši 

a povedať,  tuná  budeš bývať, my ti prenajmeme jednu izbu v osade a tam budeš bývať.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zodpovedané: na MsZ 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


